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Referat 
Møde i Specifikationsforum 

Tid og sted:  Fredag den 1. december 2023, kl. 10:30 -12:00, virtuelt på Teams. 

Deltagere:  Brian Hansen Damsgaard, Fredericia Kommune (formand) 
Tyge Pontoppidan Jensen, Københavns Kommune 
Hanne N. Christensen, Hillerød Kommune 
Lars Ellebjerg, Hvidovre Kommune 
Kurt Forbech Toft, SDFI 
Charlotte Bjerregaard, SDFI 
Zine Lange, Vurderingsstyrelsen 
Svend Elgaard, Vejdirektoratet 
Laurids Rolighed Larsen, NIRAS 
Jens Gottlieb, KL/GeoDanmark (referent) 
 

Afbud: Jette Kristensen, Andel 
 

Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

1. Velkomst  10:30 

10 min. 

Eventuelle nye medlemmer præsenteres, og der siges tak til af-
gående. 

Formanden byder velkommen. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Brian bød velkommen til vores nye medlem, Zine Lange fra BBR-kontoret i Vurderingsstyrelsen. Zine har ansvaret for Geokoderen i VURDST. 

2. Godkendelse af dagsor-
den 

10:40 

5 min. 

Præsentation af dagsordenspunkter samt forslag til punkter un-
der eventuelt. 

Nummerering af eventuelle dagsordensbilag refererer 
til dagsordenspunkterne. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Intet. 
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3. Godkendelse af referat 10:45 

5 min. 

Godkendelse/præciseringer af referatet fra sidste møde. Be-
mærkninger skrives ind i dagens referat. 

Jens skriver referat. Formanden godkender inden of-
fentliggørelse på GeoDanmarks hjemmeside. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Intet. 

4. Orientering fra GeoDan-
mark 

10:50 

5 min. 

Jens orienterer fra GeoDanmark om Fællessekretariat, besty-
relse, sekretariatsudvalg, repræsentantskab, hjemmeside, an-
dre fora o.l. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Intet. 

5. Ændringsforslag til Spe-
cifikationen - Vejmyn-
dighed 

10:55 

10 min. 

Vejmyndighed. Drøftelse af indholdet af attributten Vejmyndig-
hed, ved Brian og Kurt. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Der er konstateret en del ulovlige attributværdier på attributten Vejmyndighed. Kurt foreslår derfor at vi enten sletter attributten eller retter værdien til så værdierne 
opfylder kravene. 

GeoDanmark er ikke registermyndighed for Vejmyndighed. Denne information ligger i vejadministrationssystemerne. Vi bør derfor ikke selv registrere Vejmyndighed 
som attribut. 

Vi blev enige om at nedlægge attributten Vejmyndighed; Kurt foretager ændringen. 

6. Ændringsforslag til Spe-
cifikationen - Mast 

11:05 

10 min. 

Forummet har drøftet dette på mødet i marts 2023, hvor Kurt 
og Charlotte på forummets vegne ville tage kontakt til SDFI-
kontoret for Trådløs Infrastruktur, som administrerer Masteda-
tabasen, for en afklaring af hvor objekttypen skal registreres. 
Forummet har tidligere haft dialog med Mastedatasen admini-
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Emne Tid  Formål og fremlæggelse Metode 

stratoren. Forummet er enigt i, at vi fjerner ”reglen” om at ma-
ster ikke må ligge inde i bygning. Efterfølgende bør forummet 
afklare hvordan objekttypen skal defineres og registreres. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Charlotte og Kurt har talt med SDFI-kontoret for Trådløs Infrastruktur, som administrerer Mastedatabasen. Dette kontor har ikke noget autoritativt register, da deres 
register/database slettes hver måned, derfor indleder vi ikke et yderligere samarbejde om denne database. 

7. Kommunenummer 11:15 

10 min. 

Vi har modtaget dette forslag til ændringer af Specifikationen 
fra Jammerbugt Kommune:  

”Det ville være en stor hjælp, hvis data kunne tilføjes kommu-
nenummer.  

Når GeoDK-datadata hentes ind i fx WebGIS via en service, vil 
det være en stor hjælp at kunne filtrere på fx kommunenum-
mer for at optimere performance.” 

Forslaget har tidligere være forelagt, men blev afvist. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi har tidligere modtaget et lignende ændringsforslag, som vi afviste, med begrundelsen at data kan udpeges på anden vis. Vi afviser således også dette forslag. Brian 
giver begrundet svar til kommunen. 

8. Fiktiv vej i Bygning 11:25 

10 min. 

Forslag fra Kurt: 

”Vejmidte-Sti-Fiktiv er ikke lovlig inde i en Bygning. Det skal den 
kunne være. Der er tale om et ønske til en regelændring. 

Fiktiv sti anvendes, hvor en sti møder en Jernbane, der hvor 
man kan stå på toget. Hvis den fiktive sti løber under et perron-
tag, giver det en blokerende fejl. Det er helt forkert. 

Reglen anbefales ændret, så en Fiktiv sti må kunne være under 
en Bygning.” 
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Drøftelse og beslutning på mødet: 

I Specifikationen står der at Vejmidte med 'vejmidtetype'="Sti" og 'vejkategori'="Fiktiv" gerne må forløbe gennem Bygning. I GeoDK giver det derimod en blokerende 
fejl. Der er således uoverensstemmelse mellem Specifikation og GeoDK. Da det er hensigtsmæssigt at ”Fiktiv Sti” kan forløbe inde i en bygning, skal GeoDK reglen 
derfor ændres. Kurt foretager ændringen gennem henvendelse til Systemforum. 

9. Objekttypers ophav 11:35 

10 min. 

Forslag fra Kurt og Charlotte: 

”Objekttypers ophav skal behandles, da ophav kun benyttes 
ved meget få objekttyper.” 

Vi har tidligere behandlet dette på mødet den 18/4-2023. Bilag 
med tilføjelser fra det tidligere møde er vedlagt som bilag til 
dette møde. 

 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

I de enkelte objekttypers afsnit i specifikationen findes der en attributtabel, hvor der er en kolonne med mulighed for at beskrive attributters ophav. Da beskrivelsen 
af ophav kun er udfyldt ved meget få objekttyper, besluttede vi at kolonnen ophav nedlægges. Kurt foretager ændringen. 

10. Aktionsliste 11:45 

5 min. 

Dette punkt indeholder alle emner som tidligere har været på 
dagsordenen, men som ikke er færdigbehandlede. 

Aktionslisten opdateres på hvert møde; punkter, som 
er færdigbehandlede, markeres på listen, og fjernes 
på næstkommende møde. 

Emne Ansvarlig(e) person(er)   Datoer for tidligere behandling Status: Afsluttet eller Uafsluttet 

Objekttypers ophav skal behandles, da ophav kun benyttes ved me-
get få objekttyper 

Kurt og Charlotte 18/4-2023 

1/12-2023 

Afsluttet 

Definition af Brugsgrænse skal behandles Alle 18/4-2023 Uafsluttet 

Definition af Hegn skal behandles Alle 7/3-2023 

18/4-2023 

Uafsluttet 

Mast Charlotte og Kurt 7/3-2023 Afsluttet 
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1/12-2023 

Brugertilpasset udgave af Specifikationen Alle 18/4-2023 

5/9-2023 

Uafsluttet 

Ændringsforslag: Vejmyndighed Kurt 5/9 - 2023 

1/12-2023 

Afsluttet 

Specifikation version 7.0.0 Alle  Uafsluttet 

11. Eventuelt 11:50 

5 min. 

  

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Vi talte om hvornår vi kan udgive Specifikation version 6.0.2, som afhænger af dataoprydningen i SDFI. Brian spørger SDFI/JRG om hvornår SDFI er færdig med dataop-
rydningen, og hvornår det er hensigtsmæssigt at udgive 6.0.2. 

Den brugerrettede udgave af Specifikationen forventes først klar til udgivelsen af Specifikation version 7.0. 

12. Opsummering 11:55 

5 min. 

De vigtigste punkter, som bruges til nyhed på hjemmesiden. Jens lægger nyhed på hjemmesiden. 

Drøftelse og beslutning på mødet: 

Nyt medlem; Zine Lange, Vurderingsstyrelsen. 

Udvalg af emner. 

Forummet vil gerne i dialog med brugerne og den nye specifikation. 

God Jul. 

13. Næste møde 12:00 

 

Næste møde er planlagt som heldagsmøde i KL den 6. februar 
2024. 
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Drøftelse og beslutning på mødet: 

Mødet er fastlagt og indkaldt. 

 


